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§ 88 

Adjungering 

Beslut 
Arbetsutskottet adjungerar, Rolf Wasteson (V), Sidney Holm (MP) och Christina Ståldal 
(NL) till dagens sammanträde med rätt att delta i överläggningarna. 

 

- - - - - 
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§ 89 

Anmälningar 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar anmälningarna till protokollet. 

 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar KSAU 2014-08-19 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Rapporter 
 

Reserapport Eurocities Economic Development 

Forum i Bryssel, Belgien i juni 2014  

Annika Londono 

Reserapport Eurocities möte i Utrecht, februari 2014 Staffan Ström 

KSL, verksamhetsberättelse och bokslut 2013, ej 

digitalt - endast pappersex 

 

SKL, slutrapport från programberedningen för ökat 

bostadsbyggande, ej digitalt - endast pappersex 

 

Cirkulär, SKL 
 

Förbundsavgift 2015, SKL  

Överenskommelse mellan staten och Sveriges 

kommuner och landsting, SKL 

 

Cirkulär 14:26  

Cirkulär 14:26 bil  

Cirkulär 14:28  

Cirkulär 14:30  

Övrigt 
 

Styrelseprotokoll Nacka Energi AB + bilagor Johanna Magnusson 

Styrelseprotokoll Nacka Energi Försäljnings AB + 

bilagor 

Johanna Magnusson 

Arbetsmiljöansvar Anders Lindh - teknik Dag Björklund 

Arbetsmiljöansvar Camilla Estlind - teknik Dag Björklund 

Arbetsmiljöansvar Gunilla Egnelöv - teknik Dag Björklund 

Arbetsmiljöansvar Mikael Ranhagen - teknik Dag Björklund 
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AB Vårljus tertial 1  

KSL rekommendation, Hälso- och sjukvård i bostad 

med särskild service + följebrev 

 

KSL rekommendation ang riktlinjer för 

ensamkommande barn 

 

Nacka och läkemedel, brev från KPR  

PM, God läkemedelsbehandling för äldre Anders Fredriksson 

Södertörns Brandförsvarsförbund, taxor  

Södertörns Brandförsvarsförbund, budgetram  

Södertörns Brandförsvarsförbund, 

revisionsberättelse 

 

Södertörns Brandförsvarsförbund, 

revisionsberättelse, ansvarsfrihet 

 

Södertörns Brandförsvarsförbund, bilaga 1  

Södertörns Brandförsvarsförbund, bilaga 2  

 

Protokollsanteckningar 

Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 

 

”Angående bilagd anmälningen om KPR, Nacka och läkemedel: 

Nackalistan anser att de siffror och faktaunderlag som framkommit via projektet Koll på 

läkemedel visar en nivå för Nackas äldre som oroar och behöver förbättras. Det gäller dels 

den andel av befolkningen som är 80+ och som under ett år har hämtat ut 10 eller fler olika 

läkemedel på recept (multimedicinering) samt den andel av befolkningen 80+ som under 

ett år hämtat ut läkemedel från apotek som  enligt Socialstyrelsen bör undvikas vid 

behandling av äldre (olämpliga läkemedel).  

För kategorin som har hämtat ut 10 el fler läkemedel under ett år ligger Nackas äldre 

invånare på 2,4% över riksgenomsnittet. Det ger risk för biverkningar, sjukhusvistelse och 

ökat behov av hemtjänst och särskilt boende.  

För andelen som har hämtat ut olämpliga läkemedel ligger värdet för Nackas äldre på 1,1% 

över riksgenomsnittet och över Värmdös nivå med 4,8%. Det kan leda till yrsel, 

beteendestörningar, fallolyckor och ökat behov av hemtjänst och särskilt boende. 

Nackalistan anser att dessa mått på kvalitet för Nacka är dåligt och behöver förbättras 

genom ett seriöst och heltäckande arbete som inkluderar kommunens hemtjänst och den 

kommunala vården i samverkan med landstinget.”  

 

- - - - - 
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§ 90 

Delegationsbeslut 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar delegationsbesluten till protokollet. 

 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut KSAU 2014-08-19 

Ärende Beslutsfattare 

Vidaredelegering ansvar 20015 och 27100 Mats Bohman 

Vidaredelegering ansvar 20700 Ann-Sofie Mårtensson 

Vidaredelegering ansvar 20035 Helena Meier 

Tillförordnande av stadsdirektör under 

stadsdirektörens semester sommaren 2014 

Lena Dahlstedt 

Tilldelning i upphandling av Pyssel-, lek och 

skolmaterial 

Mats Bohman 

Förändring vidaredelegering 

beslutsattestanter ansvar 23001, 23320-

23323 

Lena Dahlstedt 

Förordnande av tf enhetschef, idrottsdriften Malin Westerback 

 

- - - - - 
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§ 91 KFKS 2013/821-040 

Borgensåtagande Idunskolan 
Byte av organisationsform för skolverksamheten 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen beslutar att det beviljade borgensåtagandet om maximalt tio miljoner 

kronor för lån som Idunskolan Nacka Värmdö Waldorfskola upptar överförs till 

Idunstiftelsen för waldorfpedagogik. 

 

Ärende 

Kommunfullmäktige beviljade på sitt sammanträde den 17 mars 2014, § 22, Idunskolan 

Nacka Värmdö Waldorfskola kommunal borgen om tio miljoner kronor. Idunskolan 

Nacka Värmdö Waldorfskola drivs som en ideell förening sedan starten 2001 och har i 

dagsläget 174 elever i förskola till och med årskurs nio. 

 

Styrelsen för Idunskolan Nacka Värmdö Waldorfskola har fått uppdrag att ändra 

verksamhetens form under 2014 till en stiftelse, ”Idunstiftelsen för waldorfpedagogik”. 

Föreningen har lämnat registreringsanmälan till Länsstyrelsen och ansökan om skoltillstånd 

förskola till årskurs nio för har lämnats till skolinspektionen. Under förutsättning att 

skoltillstånd beviljas Idunstiftelsen för waldorfpedagogik och att Nacka kommun beviljar 

tillstånd för förskoleverksamhet, kommer stiftelsen bildas under hösten. 

  

Under förutsättning att skoltillståndet blir godkänt med stiftelsen som huvudman, behöver 

kommunen fatta ett nytt beslut om borgensåtagande för lån som Idunstiftelsen för 

waldorfpedagogik upptar. Fastigheten som stiftelsen lämnar som säkerhet för ett 

borgensåtagande är fullvärdesförsäkrad. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 25 juni 2014 

Bilaga, Byte av huvudman 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 

 

- - - - - 
  



 10 (33) 
 19 augusti 2014 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 92 KFKS 2014/222-003 

Reglemente för kundval i Nacka kommun 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta föreslaget reglemente för kundval i 

Nacka kommun. Reglementet träder i kraft den 1 februari 2015.  

 

Ärende 

Ett prioriterat område i Nacka kommun är att vårda och utveckla kundvalen. Ett led i detta 

arbete har varit att göra en övergripande genomgång av kundvalen för att säkerhetsställa att 

auktorisationsvillkoren är enhetliga och uppföljningsbara. Vid genomgången framkom ett 

tydligt behov av ett styrdokument som reglerar kommunens kundval i sin helhet.  Ett 

reglemente bör syfta till att beskriva kommunfullmäktiges styrning av kundvalen samt 

nämndernas uppdrag och ansvar för kundval. Det föreslås att de nuvarande 

auktorisationsvillkoren fortsättningsvis ska benämnas som generella auktorisationsvillkor. 

Detta för förtydliga att villkoren ska gälla för samtliga kundval. Vidare föreslås att 

nämnderna antar specifika auktorisationsvillkor. Det innebär villkor som är specifika för 

kundvalet.  

 

I reglementet tydliggörs nämndernas ansvar för utveckling av kundvalen. För att säkerställa 

att uppföljningen sker på samma sätt och på lika villkor för samtliga anordnare föreslås att 

nämnderna för varje kundval antar en modell för uppföljning och utvärdering av 

anordnaren.  

 

Social- och äldrenämnden, arbets- och företagsnämnden, kulturnämnden, 

utbildningsnämnden och kommunstyrelsens verksamhetsutskott har fått tillfälle att yttra sig 

över förslaget på reglemente för kundval. Utifrån yttrandena har nya ställningstaganden 

gjorts och reglementet har därmed omarbetats.  

 

Handlingar i ärendet 

Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 8 augusti 2014 

Reglemente för kundval 

Nämndernas synpunkter på de generella auktorisationsvillkoren 

Remissyttranden 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 25 mars 2014 § 38 

Kommunstyrelsens arbetsutskott skickar förslaget på reglemente för kundval på remiss till 

social- och äldrenämnden, arbets- och företagsnämnden, utbildningsnämnden, 

kulturnämnden och kommunstyrelsens verksamhetsutskott. Remissinstanserna får tillfälle 

att lämna sina synpunkter senast den 16 juni 2014. 

Beslut i social- och äldrenämnden den 17 juni 2014 § 100 

Social- och äldrenämnden antar föreslaget yttrande till kommunstyrelsens arbetsutskott. 

Beslut i arbets- och företagsnämnden den 21 maj 2014 § 24 

Som yttrande över reglemente för kundval i Nacka kommun lämnar arbets- och 

företagsnämnden följande synpunkter:  

 

Cirka 70 procent av Nacka kommuns omsättning sker genom kundvalssystemen. Eftersom 

kundvalen utgör en sådan stor andel är det av stor vikt att utvecklingen och 

kvalitetssäkringen av kundvalen hålls ihop på en övergripande nivå inom kommunen.  

Möjligheterna och vinsterna med att samordna och kombinera olika kundval mellan olika 

verksamhetsområden är stor och bör utvecklas ännu mer för Nackas medborgare. Våra 

medborgare efterfrågar och har ofta behov av en kombination av tjänster och kommunens 

roll bör vara att underlätta och uppmuntra för anordnare att samordna att flera kundval når 

våra medborgare.  

 

En av huvudmannens viktigaste uppgifter är att säkerställa att anordnarens kompetens och 

kvalitet. Huvudmannens ansvar för detta bör tydliggöras i reglementet.  

 

Utifrån förslaget om generella auktorisationsvillkor (bilaga 4, punkt 4) anges att anordnaren 

och personer som har väsentligt inflytande över verksamheten inte får ha gjort sig skyldig 

till allvarligt fel i yrkesutövningen. När det gäller denna punkt bör det beaktas om ett tillägg 

bör göras avseende brottslighet som skadar förtroendet. 

  

När det gäller förslaget om generella auktorisationsvillkor (bilaga 4, punkt 10) anges att det 

ska senast när verksamheten startar finnas personal i sådan omfattning och med relevant 

utbildning och erfarenhet att statliga och/eller kommunala mål för verksamheten kan nås. 

Det bör säkerställas att detta villkor gäller även efter att auktorisationen beviljats.  

 

När det gäller förslaget om generella auktorisationsvillkor (bilaga 4, punkt 12) anges att 

”anordnare är ansvarig att anordna sin verksamhet så att statliga eller kommunala mål 

uppfylls”. Denna lydelse bör ersättas med ”anordnaren ska redovisa hur de statliga 

och/eller kommunala målen för verksamheten ska nås.” På så sätt skärps kraven när det 

gäller resultatet. 
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Beslut i utbildningsnämnden den 11 juni 2014 § 44 

Utbildningsnämnden har inga invändningar mot föreslaget reglemente för kundval. 

Beslut i kulturnämnden den 10 juni 2014 § 33 

Kulturnämnden har inga invändningar mot föreslaget reglemente utom § 1 och 4 som bör 

förtydligas och kommenteras. 

Beslut i kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 19 augusti 2014 § 32 

Verksamhetsutskottet antar föreslaget yttrande till kommunstyrelsens arbetsutskott om 

reglemente för kundvalssystem. 

Verksamhetsutskottet beslutar om omedelbar justering. 

 

Yrkanden 

Khashayar Farmanbar (S) yrkade att ärendet skulle återremitteras för att kompletteras med 

krav på offentlighetsprincip och meddelarskydd, samt krav på kollektivavtalsliknande 

villkor för de som arbetar inom verksamheterna. 

 

Mats Gerdau (M) yrkade avslag på Khashayar Farmanbars återremissyrkande. 

 

Beslutsgång 

I enlighet med Mats Gerdaus yrkande beslutade arbetsutskottet avslå Khashayar 

Farmanbars återremissyrkande. 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med juridik- och kanslienhetens 

förslag. 

 

Protokollsanteckningar 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 

 

”Vänsterpartiet är i grunden emot systemet med kundval i Nacka. Systemet reducerar 

medborgaren till kund.  Väljer man fel så ligger ansvaret på den enskilde medborgaren 

istället för att kommunen tar ett gemensamt ansvar att alla medborgare får tjänster av bästa 

kvalitet. Men så länge kundvalssystemet finns kvar så är det viktigt att relevanta krav ställs 

på utförarna och att en regelbunden och noggrann uppföljning görs. Det nu föreslagna 

reglementet saknar, enligt vår åsikt, ett antal viktiga punkter. Dessa är: 

Företagen ska ha krav på sig att ha kollektivavtal eller åtminstone ha kollektivavtalsliknande 

villkor för de anställda.  

Personalen ska omfattas av meddelarskydd. 

Kommunalt finansierad verksamhet ska omfattas av en offentlighetsprincip 
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Företagen ska följa de mål, riktlinjer, policys och motsvarande dokument som den 

kommunala verksamheten omfattas av, som exempel kan nämnas miljömål och 

medarbetarpolicy.” 

 

Mats Gerdau (M), lät för Moderaterna, anteckna följande. 

 

”Nackas 17 olika kundval syftar till att öka Nackabornas möjligheter att styra sina egna liv, 

att träffa egna val i frågor som är angelägna för dem. Det är bra att regelverket runt detta 

nu blir mer likartat. De som arbetar i privat driven välfärdsverksamhet bör kunna larma om 

missförhållanden och oegentligheter, på samma sätt som offentliganställda kan. Att så ska 

gälla i Nacka framgår av punkt 25 i detta reglemente. Dessutom avvaktar vi 

Alliansregeringens arbete med att lagstifta om detta.” 

 

Khashayar Farmanbar (S) lät, för Socialdemokraterna, anteckna följande.  

 

”Frihet och Rättvisa är grunden för socialdemokratin. Sverige har under många år utformat 

lagar och regler för att bejaka ordning, reda och kvalitet i den offentliga verksamheten. 

Därför är det självklart att dessa regler ska gälla den välfärdsverksamhet som bedrivs, 

oavsett om den anordnas av kommunen eller privata anordnare. 

Offentlighetsprincipen och meddelarskyddet ska gälla för alla som arbetar i verksamheter 

som betalas av skattemedel.  

Motiverade medarbetare är en av förutsättningarna för god kvalitet i välfärden. Därför vill 

vi att svenska kollektivavtalsliknande villkor ska gälla för de som arbetar inom 

verksamheterna. Det ger bättre kvalitet och högre välfärdsstandard. För alla.  

Den moderata dogmen om privatisering går i detta dokument före utveckling av kvaliteten. 

Vi vill att reglementet ska utgå från ORK – Ordning, Reda, Kvalitet – i välfärden. Det 

tjänar vi alla på.” 

 

- - - - - 
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§ 93 KFKS 2013/498-007 

Revisionsrapport nr 5/2013; granskning av 

inköpsverksamheten 
Yttrande till revisorerna 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen antar stadsledningskontorets förslag till yttrande över revisionsrapport 

nr 5/2013, granskning av inköpsverksamheten.  

 

Ärende 

Revisorerna gjorde i slutet av 2013 en granskning av upphandlings- och 

inköpsverksamheten inom kommunstyrelsens, samt tekniska respektive fritidsnämndens 

ansvarsområde. I revisionsrapporten bedöms inköpsverksamheten i huvudsak vara 

ändamålsenlig och effektiv, men att det finns vissa förbättringsområden. 

Stadsledningskontoret har tagit fram ett förslag till yttrande från kommunstyrelsen 

avseende dess inköpsverksamhet. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 5 augusti 2014 

Revisionsrapport nr 5/2013 

Förslag till yttrande 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 

 

- - - - - 
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§ 94 KFKS 2012/577-001 

Styrning och ledning för öppenhet och mångfald 
Lägesrapport augusti 2014 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen notera informationen till 

protokollet. 

 

Ärende 

Stadsdirektörens arbete för att utveckla styrning och ledning för öppenhet och mångfald 

fortsätter. De beslutade förändringarna av direktörernas ansvar för olika processer har 

genomförts och även de organisationsförändringar som ska stärka myndighets- och 

huvudmannaorganisationen. Inga direktörer är, med ett undantag, längre tillika enhetschef 

för någon stödenhet. Undantaget är den nybildade controllerenheten, som har 

ekonomidirektören som enhetschef under sin uppbyggnad. 

 

Målet för utvecklingsarbetet är att kommunen ska bli ännu bättre på att leverera 

välfärdstjänster av hög kvalitet och på att bevara och utveckla Nackas territorium. Det ska 

bli lättare för både förtroendevalda och medarbetare att utföra sitt uppdrag på rätt sätt. Det 

ska också vara lätt för alla som kommunen är till för att förstå hur kommunen fungerar. 

Sättet att organisera, styra och leda arbetet ska bidra till ett ökat fokus på dessa och till en 

ökad måluppfyllelse både för verksamhetsresultat och ekonomi, inom alla områden. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 7 augusti 2014 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 11 februari 2013 § 53 

Kommunstyrelsen ställer sig bakom stadsdirektörens plan för utvecklingsarbete kring 

ledning och styrning för öppenhet och mångfald. 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 29 januari 2014 § 9 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  

Kommunstyrelsen ställer sig bakom stadsdirektörens plan för utvecklingsarbete kring led-

ning och styrning för öppenhet och mångfald. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
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 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

 

Protokollsanteckningar 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 

 

”Det projekt som den här uppföljningen är en avrapportering ifrån handlar om att göra 

Nackas styrnings- och lednings-system mer strömlinjeformat och välfungerande. 

Vänsterpartiet har motsatt sig den form för styrning och ledning som Nacka har. Den 

präglas av idéerna i ”New Public Management”, där den kommunala verksamheten blir en 

låtsasmarknad och medborgarna reduceras till kunder på en marknad där kommunen 

vältrar över ansvaret på de enskilda medborgarna. Det är bakgrunden till varför 

Vänsterpartiet röstade emot att projektet skulle genomföras. Det innebär dock inte att det 

finns många delar av projektet som är bra, för att få bättre ordning och reda i kommunen t 

ex.” 

 

Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 

 

”Lägesrapporten visar att ett förbättringsarbete pågår. Fortfarande upplever för många 

invånare svårigheter med vardagliga och viktiga ärenden då det gäller servicenivå, 

svårigheter att nå och få kontakt med handläggare, för långa tider innan man får svar på 

mail och brev. För att öppenheten ska vara värd namnet och seriöst förbättras så borde 

samtliga nämnder och kommunstyrelse ha öppna nämndmöten med undantag för 

sekretessbelagda ärenden. Fortfarande så råder osäkerhet och brister i faktaunderlag för t 

ex viktiga avtal som tunnelbaneavtalet så att ledande företrädare inte vet vilka kostnader 

som ingår. Bristen på mer konkreta analyser och fakta inför beslut gör att styrningen inte är 

så bra som den borde vara för politikerna. Det gör att fler ärenden riskerar att fattas beslut 

om när processen redan ”tvingar” politiker att fatta beslut eftersom det då har gått för 

långt. Ett fel kan vara att organisationen i sig är svår att förstå både för tjänstemän och 

invånare.”  

 

- - - - - 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 95 KFKS 2014/309-639 

Förstudie för etablering av ett internationellt universitet 

i Nacka 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen antar föreslaget projektdirektiv för en förstudie om etablering av ett 

internationellt universitet i Nacka. 

 

Ärende 

Kommunstyrelsen noterade den 7 april 2014, § 93, ett initiativ från den moderata gruppen 

genom Mats Gerdau, om ett nytt internationellt universitet i Nacka. Stadsledningskontoret 

har i enlighet med initiativet tagit fram ett förslag till ett projektdirektiv för en förstudie 

som i huvudsak ska fokusera på två parallella delar, en om behov och möjligheter och en 

om förutsättningarna för ett nytt internationellt universitet i Nacka. Om kommunstyrelsen 

antar projektdirektivet kommer utbildningsdirektören som projektägare att ta fram en 

projektplan som klargör syfte, mål, styrning/organisation, tidplan samt ekonomi. 

Projektplanen anmäls till kommunstyrelsen. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 8 augusti 2014 

Förslag till projektdirektiv för ett nytt internationellt universitet i Nacka 

 

Yrkanden 

Hans Peters (C) yrkade bifall till stadsledningskontorets förslag. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Hans Peters yrkande. 

 

- - - - - 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 96 KFKS 2014/713-008 

Komplettering av informationssäkerhetspolicyn med 

bestämmelser om molntjänster 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen kompletterar informationssäkerhetspolicyn med följande bestämmelser 

om användning av så kallade molntjänster. 

 

”Lagring av information genom så kallade molntjänster får användas under följande förutsättningar. 

1. En dokumenterad laglighetsbedömning utifrån personuppgiftslagen är genomförd och användningen 

av molntjänsten bedöms ske i enlighet med personuppgiftslagen.  

2. En risk- och sårbarhetsanalys är genomförd och analysen påvisar inga risker som motiverar att 

verksamheten bör avstå från användande av molntjänsten.  

3. Enhetschef inom myndighets- och huvudmannaorganisationen/verksamhetschef/rektor ansvarar 

för att laglighetsbedömningen och risk- och sårbarhetsanalys har genomförts innan molntjänsten 

beställs och tas i bruk.” 

 

Ärende 

Molntjänster möjliggör tillgång till modern teknik för kommunikation, ordbehandling, 

lagring och åtkomst av arbetsmaterial på ett kostnadseffektivt sätt. I dagsläget är det 

kommunens centrala administration och kommunens förskolor/skolor som är aktuella för 

användning av molntjänster.  För den centrala administrationens del innebär det bland 

annat att e-post, digitala samarbetsytor (Lync) och lagring kommer hanteras genom 

molntjänst. Förskolor/skolor kommer genom tillgång till molntjänsten få möjlighet till 

lagring samt skapande av dokument, bilder, film och annat pedagogiskt arbetsmaterial. 

 

Innan en molntjänst börjar användas måste den personuppgiftsansvarige bedöma om 

behandlingen sker i enlighet med personuppgiftslagen. Bedömningen ska omfatta en 

laglighetsbedömning samt en risk- och sårbarhetsanalys. För att säkerställa en enhetlig 

hantering vid användning av molntjänster behöver därför kommunens 

informationssäkerhetspolicy kompletteras med bestämmelser inom området.  

 

Handlingar i ärendet 

IT-enhetens tjänsteskrivelse den 6 augusti 2014 

Informationssäkerhetspolicy 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med IT-enhetens förslag. 

 

- - - - - 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 97 KFKS 2014/359-012 

Sammanträdesdagar 2015 
Återremitterat ärende 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar om följande 

sammanträdesdagar år 2015 för kommunfullmäktige.  

 

2 februari 

23 mars 

27 april 

15 juni 

21 september 

19 oktober 

16 november 

14 december 

 

Ärende 

Efter att kommunfullmäktige den 16 juni 2014 med stöd av reglerna om minoritetsskydd 

återremitterat förslaget om sammanträdesdagar för nästa år, har stadsledningskontoret sett 

över den föreslagna sammanträdesstrukturen. Förslaget är att kommunstyrelsen inte 

föreslår ytterligare sammanträden, så som angavs i beslutet om återremiss. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 5 augusti 2014 

Bilagor 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 16 juni 2014 § 125 

Kommunfullmäktige beslutar att återremittera ärendet för att komplettera med åtminstone 

ett till kommunfullmäktigesammanträde med därtill hörande sammanträden. 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslut i kommunstyrelsen den 19 maj 2014 § 98 

1. Kommunstyrelsen beslutade om sammanträdesdagar 2015 för sig enligt 

stadsledningskontorets förslag. 

2. Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige beslutar om 

sammanträdesdagar 2015 för sig enligt stadsledningskontorets förslag. 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 

 

Protokollsanteckningar 

Khashayar Farmanbar (S) lät, för Socialdemokraterna, anteckna följande. 

 

”Möjligheterna att fatta beslut i demokratisk, parlamentarisk, representativ ordning 

inskränks successivt i Nacka. För några år sedan avskaffade den dåvarande majoriteten 

områdesnämnderna. Det fick till följd att MSN överhopades med byggnadsärenden, som i 

sin tur medförde att kommunens tjänstemän tvingades ta ett allt större ansvar i olika 

ärenden. Antalet politiker minskade. Antalet sammanträden i kommunfullmäktige och i de 

politiskt tillsatta nämnderna har minskat, med hänvisning till att det är onödigt dyrt med 

många sammanträden. 

Konservativa politiska krafter hänvisar gärna till ekonomi, när man vill minska det politiska 

inflytandet. Att demokrati både kostar pengar, medför att beslutsprocessen blir långsam 

och kräver insatser från politiker är en självklarhet. Vi socialdemokrater vill se en utökning 

av antalet sammanträden i bland annat kommunfullmäktige. Fullmäktige är den politiska 

församling som fattar beslut i alla viktiga, övergripande politiska frågor i kommunen. 

Därför måste det finnas möjlighet att ordentligt debattera och genomlysa en fråga, innan 

slutgiltigt beslut fattas. När nu Nacka "bygger stad" kommer många komplicerade ärenden 

upp, som kräver en omfattande genomlysning. 

En rent praktisk syn på en utökning av antalet sammanträden i fullmäktige är att vi skulle 

slippa att sitta långt in på kvällen för att diskutera frågor. Trötta deltagare fattar sämre 

beslut än pigga.” 

 

Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 

 

”Nacka ska bygga stad och har mer än någonsin att göra. I det läget så beslutas om 8 st 

fullmäktigemöten under året. Efter kl 21 på vardagskvällar är det svårt för de flesta att 

tänka lika klart och kreativt som man borde. Man borde ha tagit hänsyn till detta och lagt 

åtminstone ett till fullmäktigemöte under kommande år. Nackas invånare blir fler liksom 

den kommunala ärendemängden men andel möten blir inte fler. Kontentan är att det blir 

tjänstemännen som kommer att fatta fler beslut som istället borde ha fattats i de politiska 

församlingarna. En förlust för demokratin.”  
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Sidney Holm (MP) lät anteckna följande. 

 

”Sedan år 2012 har KF haft 4+4 sammanträden mot tidigare 5+4. Miljöpartiet föredrar att 

vi återgår till det gamla systemet med 5+4 sammanträden. Det känns som om antal ärenden 

att behandla i KF automatiskt minskas i och med färre sammanträden för att i stället 

beslutas på delegation, något som i många fall kan vara till men för Nackas demokratiska 

utveckling. Eftersom tillväxttakten i Nacka ska gå från hög till extra hög under de 

kommande åren är det märkligt att antal beslut att fattas av oss politiker inte beräknas öka.” 

 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 

 

”Vänsterpartiet har tagit initiativet till att driva krav på fler sammanträden med 

Kommunfullmäktige. Vi har gjort det därför att vi anser att Kommunfullmäktige, som 

kommunens enda folkvalda församling, bör vara en levande arena för politisk debatt i 

kommunen, där alla viktiga beslut ges tid att diskuteras och genomlysas. Idag har alltför 

mycket av de viktiga besluten i kommunen förts bort från fullmäktige. Många ärenden ofta 

bordläggs långa tider, det gäller särskilt de viktiga interpellationerna som är ett sätt just att 

genomlysa kommunens verksamhet. Mot den bakgrunden håller vi fast vid att åtminstone 

ytterligare ett sammanträde ska planeras in under våren.” 

 

- - - - - 
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Utdragsbestyrkande 

 

§ 98 KFKS 2014/696-619 

Allergironder i skolan 
Remiss av motion den 16 juni 2014 av Gunnel Nyman Gräff och Kaj Nyman (S) 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar motionen till utbildningsnämnden för 

utredning och förslag till beslut senast den 2 december 2014.  

 

Ärende 

Gunnel Nyman Gräff och Kaj Nyman (S) lämnade vid kommunfullmäktiges sammanträde 

den 16 juni 2014 en motion med förslag om att kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i 

uppdrag att på lämpligt sätt se till att allergironder blir en självklar del av verksamheten i de 

skolor som finansieras med skolpeng. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 5 auguati 2014 

Motion 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 

 

- - - - - 
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§ 99 KFKS 2014/602-299 

Flerbostadshus med hyresrätter på gamla 

Porsmosseverkets tomt i Kummelnäs 
Remiss av motion den 16 juni 2014 av Gunnel Nyman Gräff och Kaj Nyman (S) 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar motionen till miljö- och 

stadsbyggnadsnämnden och mark- och exploateringsenheten för utredning och förslag till 

beslut senast den 11 november 2014.  

 

Ärende 

Gunnel Nyman Gräff och Kaj Nyman (S) lämnade vid kommunfullmäktiges sammanträde 

den 16 juni 2014 en motion med förslag om att uppdra till kommunstyrelsen att initiera 

bostadsbyggande i form av flerbostadshus med hyreslägenheter på f d Porsmosseverkets 

tom i Kummelnäs. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 5 augusti 2014 

Motion 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 

 

- - - - - 
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§ 100 KFKS 2014/700-526 

Isbana på Ältasjön 
Remiss av motion de 16 juni 2014 av Sidney Holm (MP) 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar motionen till fritidsnämnden för utredning 

och förslag till beslut i ärendet m mål och budget för 2015. 

 

Ärende 

Sidney Holm (MP) lämnade vid kommunfullmäktiges sammanträde den 16 juni 2014 en 

motion med förslag om att kommunen under vintersäsongen 2015 plogar en isbana på 

Ältasjön och att kontakt tas med föreningar för att utveckla idrottsverksamheter på 

isbanan. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 5 augusti 2014 

Motion 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 

 

- - - - - 
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Utdragsbestyrkande 

 

§ 101 KFKS 2014/699-370 

Kommunal vindkraft 
Remiss av motion den 16 juni 2014 av Sidney Holm (MP) 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar motionen till stadsledningskontoret för 

utredning och förslag till beslut i ärendet m mål och budget för 2015. 

 

Ärende 

Sidney Holm (MP) lämnade vid kommunfullmäktiges sammanträde den 16 juni 2014 en 

motion med förslag om att kommunen omgående initierar köp av färdig vindkraft eller 

planerar för att bygga egen vindkraft samt att all el som förbrukas i kommunens 

verksamheter ska vara grön el. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 5 augusti 2014 

Motion 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 

 

- - - - - 
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Utdragsbestyrkande 

 

§ 102 KFKS 2014/698-514 

Kommunalt parkeringsbolag i Nacka 
Remiss av motion den 16 juni 2014 av Sidney Holm (MP) 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar motionen till stadsledningskontoret för 

utredning och förslag till beslut senast den 18 november 2014. 

 

Ärende 

Sidney Holm (MP) lämnade vid kommunfullmäktiges sammanträde den 16 juni 2014 en 

motion med förslag om att kommunen startar ett kommunalt parkeringsbolag med ett 

övergripande ansvar att lösa parkeringsproblematiken i Nacka. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 5 augusti 2014 

Motion 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 

 

- - - - - 
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Utdragsbestyrkande 

 

§ 103 KFKS 2014/601-009 

Motion om policy för att minska risken för korruption 

och mutor 
Remiss av motion den 16 juni 2014 av Mattias Qvarsell och Kaj Nyman (S) 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar motionen till stadsledningskontoret för 

utredning och förslag till beslut senast den 18 november 2014. 

 

Ärende 
Mattias Qvarsell och Kaj Nyman (S) lämnade vid kommunfullmäktiges sammanträde den 
16 juni 2014 en motion med förslag om att Nacka kommun utarbetar en riskbaserad 
antikorruptions- och mutbrottspolicy för kommunens politiker och medarbetare.  

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 5 augusti 2014 

Motion 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 

 

- - - - - 
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§ 104 KFKS 2014/599-020 

Motion om visselblåsarpolicy i kommunen 
Remiss av motion den 16 juni 2014 av Mattias Qvarsell och Kaj Nyman (S) 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar motionen till stadsledningskontoret för 

utredning och förslag till beslut senast den 18 november 2014. 

 

Ärende 

Mattias Qvarsell och Kaj Nyman (S) lämnade vid kommunfullmäktiges sammanträde den 

16 juni 2014 en motion med förslag om att kommunen utarbetar en yttrande-, 

meddelarfrihets- och visselblåsarpolicy och att den sprids på ett effektivt sätt bland 

kommunens anställda. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 5 augusti 2014 

Motion 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 

 

- - - - - 
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§ 105 KFKS 2014/697-622 

Pedagogiska måltider i skolan och förskolan 
Remiss av motion den 16 juni 2014 av Sidney Holm (MP) 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar motionen till utbildningsnämnden för 

utredning och förslag till beslut i samband med ärendet om mål och budget. 

 

Ärende 

Sidney Holm (MP) lämnade vid kommunfullmäktiges sammanträde den 16 juni 2014 en 

motion med förslag om att det införs pedagogiska måltider i förskolan och skolan upp till 

årskurs sex och att det tas fram mål och riktlinjer för de pedagogiska måltiderna. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 5 augusti 2014 

Motion 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 

 

- - - - - 
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§ 106 KFKS 2014/604-734 

Vård- och omsorgsboende i Älta 
Remiss av motion den 16 juni 2014 av Gunnel Nyman Gräff och Birgitta Norström (S) 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar förslaget i punkten 1 i motionen till miljö- 

och stadsbyggnadsnämnden och punkterna 2-3 till social- och äldrenämnden och Välfärd 

samhällsserviceför utredning och förslag till beslut senast den 2 december 2014.  

 

Ärende 

Gunnel Nyman Gräff och Birgitta Norström (S) lämnade vid kommunfullmäktiges 

sammanträde den 16 juni 2014 en motion med följande förslag. 

 
1. Det fortsatta planarbetet i Älta centrum ska inrymma ett vård- och omsorgsboende. 

2. Det nuvarande särskilda boendet omvandlas till ett så kallat trygghetsboende när 

det nya vård- och omsorgsboendet är klart. 

3. Trygghetsboendets omsorg och restaurang kan användas av de boende i 

äldrelägenheterna i höghuset. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 5 augusti 2014 

Motion 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 

 

- - - - - 
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Utdragsbestyrkande 

 

§ 107 

Inför tilldelningsbeslut i upphandling av IT-arbetsplats 
Muntlig information, sekretessärende 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen till protokollet. 

 

Ärende 

Administrativ direktör Mats Bohman redogjorde för hur upphandling av IT-arbetsplats 

inför tilldelningsbeslut ska gå till. 

 

Förfrågningsunderlaget är inte sekretessbelagt och skickas till kommunstyrelsens politiker. 

Övriga handlingar kopplade till tilldelningsbeslutet är sekretessbelagda. 

 

Förvaltningsrätten måste komma med utslag i en överprövning av själva 

upphandlingsformen för att tilldelningsbeslut ska kunna fattas eller inte. 

 

Beslutsunderlag kvitteras ut av kommunstyrelsens deltagare, personligen, den 1 september. 

Handlingarna får inte bäras med utanför Nacka stadshus. 

 

Beslut fattas, med omedelbar justering, i kommunstyrelsen den 1 september. Därefter ska, 

de under dagen utlämnade beslutsunderlagen, lämnas tillbaka. 

 

Tilldelningsbeslut meddelas den 2 september. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterade informationen till protokollet. 

 

- - - - - 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 108 

Övrigt 

Fråga om politikerinitiativ 

Sidney Holm (MP) undrar när svar kommer på politikerinitiativ, som väcktes i 

kommunstyrelsen den 19 maj 2014, om att utreda alternativ till reningsbassäng i Kyrkviken. 

Stadsdirektör Lena Dahlstedt återkommer. 

 

- - - - - 

 


